

Andreea-Loreta CERCLEUX¹

O POVESTE CONTINUĂ DE 75 DE ANI PE HARTA ȘTIINȚEI

Anul 2026 este un an extrem de important pentru revista științifică *Analele Universității din București. Geografie*. Publicația cu cea mai îndelungată istorie din cadrul Facultății de Geografie a Universității din București împlinește trei sferturi de veac de apariție editorială neîntreruptă. Fondată în anul 1952 sub denumirea de *Revista Universității C.I. Parhon și a Politehnicii București – seria Științe ale Naturii*, publicația a reunit încă de la primele sale volume și abordări din cadrul științelor pământului redactate în limba română și însoțite de rezumate în franceză și rusă. Parcursul revistei și al volumului dedicat ulterior doar Geografiei au oglindit transformările administrative ale universității, dar și procesul de diversificare pe domenii științifice. Prin urmare, denumirea revistei a cunoscut modificări succesive: în perioada 1956-1961 revista a purtat denumirea de *Analele Universității C.I. Parhon București*; la începutul anilor 1960 a apărut o serie separată pentru domeniul Geologie-Geografie și spre sfârșitul acestui deceniu una doar pentru Geografie; din 1962, noul titlu al revistei devine *Analele Universității din București*, titlu purtat până în prezent.

Primul volum dedicat exclusiv domeniului Geografie, volumul XVII, a văzut lumina zilei în anul 1969 în urma procesului de diversificare științifică a științelor naturii, intitulându-se *Analele Universității din București. Geografie*.

¹ Editor șef al Revistei *Analele Universității din București. Seria Geografie*, Universitatea din București, Facultatea de Geografie. / Editor-in-Chief for *The Annals of the University of Bucharest. Geography Series*, University of Bucharest, Faculty of Geography. / Rédacteur en chef des *Annales de l'Université de Bucarest. Série Géographie*, Université de Bucarest, Faculté de Géographie.



Această etapă de maturizare a permis acoperirea exhaustivă în timp a diverselor subramuri din sferele geografiei fizice și umane, alături de abordări de mediu, prin integrarea de contribuții fundamentale ale unor profesori remarcabili și cercetători de renume din comunitatea academică românească și de peste hotare. Din diferite motive, unele volume din doi ani consecutivi au fost ocazional îmbinate într-o singură publicație. Tranziția către modernitate a fost marcată în ultimele decenii prin publicarea unor volume tematice de înaltă valoare științifică, precum cel dedicat celebrării centenarului învățământului geografic bucureștean în anul 2000 sau unele volume legate de manifestări științifice internaționale de anvergură. Structura volumului s-a diversificat substanțial cu trecerea anilor prin inserarea unor secțiuni complementare, precum recenzii și prezentări ale unor evenimente științifice, concomitent cu deschiderea către internaționalizare prin redactarea materialelor în limbile de circulație mondială, respectiv engleză și franceză, venite atât din partea autorilor români, cât și din străinătate.

Site-ul dedicat revistei, lansat în anul 2011, a îmbunătățit interacțiunea cu cititorii și a simplificat fluxul editorial pentru potențialii autori. Revista este indexată în diferite baze de date internaționale și garantează alocarea codurilor DOI prin intermediul platformei CROSSREF pentru toate materialele științifice publicate.

La aniversarea celor 75 de ani, urăm un călduros "La mulți ani" și viață lungă revistei *Analele Universității din București. Geografie*! Un parcurs de succes, cu noi ediții captivante care să inspire în continuare comunitatea academică!

A CONTINUOUS 75-YEAR STORY ON THE MAP OF SCIENCE

The year 2026 is an extremely important milestone for the scientific journal *Analele Universității din București. Geografie* [*The Annals of the University of Bucharest. Geography Series*]. The publication with the longest history within the Faculty of Geography at the University of Bucharest celebrates three-quarters of a century of uninterrupted issuance. Founded in 1952 under

the title *Revista Universității C.I. Parhon și a Politehnicii București – seria Științe ale Naturii* [*The Journal of the C.I. Parhon University and the Bucharest Polytechnic – Natural Sciences Series*], the publication brought together, from its very first volumes, earth science approaches written in Romanian and accompanied by abstracts in French and Russian. The trajectory of the journal, and of the volume subsequently dedicated exclusively to Geography, mirrored both the administrative transformations of the university and the process of diversification into distinct scientific fields. Consequently, the journal's title underwent successive changes: between 1956 and 1961, it was named *The Annals of the C.I. Parhon University of Bucharest* [*Analele Universității C.I. Parhon București*]; in the early 1960s, a separate series emerged for the field of Geology-Geography, and by the late 1960s, a dedicated series for Geography alone was established; since 1962, the journal has borne its current title, *Analele Universității din București* [*The Annals of the University of Bucharest*].

The first volume dedicated exclusively to the field of Geography, volume XVII, was published in 1969 following the scientific diversification of the natural sciences, under the title *Analele Universității din București. Geografie* [*The Annals of the University of Bucharest. Geography Series*]. This stage of maturation has enabled a comprehensive long-term coverage of various subfields within physical and human geography, alongside environmental approaches, by integrating fundamental contributions from remarkable professors and renowned researchers from both the Romanian and international academic communities. Due to different reasons some volumes of two consecutive years were occasionally combined into a single publication. The transition toward modernity has been marked in recent decades by the publication of highly scientific valuable thematic volumes, one dedicated to celebrating the centenary of Bucharest geographical education in 2000 and some other volumes related to some major international scientific events. The structure of the volume has diversified substantially over the years through the inclusion of complementary sections, such as book reviews and reports on scientific events, concurrently with a shift toward internationalization by publishing papers in international languages – specifically English and French—from both Romanian and foreign authors.

The journal's dedicated website, launched in 2011, enhanced reader engagement and streamlined the editorial workflow for prospective authors. The journal is indexed in various international databases and guarantees the allocation of DOI codes through the CROSSREF platform for all published scientific materials.

On the occasion of its 75th anniversary, we wish a warm 'Happy Anniversary' and long life to the journal *Analele Universității din București. Geografie* [*The Annals of the University of Bucharest. Geography Series*]. May our journal have a successful journey ahead, with captivating new editions that continue to inspire the academic community!

UNE HISTOIRE CONTINUE DE 75 ANS SUR LA CARTE DE LA SCIENCE

L'année 2026 revêt une importance capitale pour la revue scientifique *Analele Universității din București. Geografie* [*Annales de l'Université de Bucarest. Série Géographie*]. La publication qui possède la plus longue histoire au sein de la Faculté de Géographie de l'Université de Bucarest célèbre trois quarts de siècle de parution éditoriale ininterrompue. Fondée en 1952 sous le nom de *Revista Universității C.I. Parhon și a Politehnicii București – seria Științe ale Naturii* [*Revue de l'Université C.I. Parhon et de l'École Polytechnique de Bucarest – série Sciences de la Nature*], la publication a réuni, dès ses premiers volumes, des approches des sciences de la Terre rédigées en langue roumaine et accompagnées de résumés en français et russe. Le parcours de la revue, ainsi que celui du volume dédié ultérieurement à la Géographie, ont reflété les transformations administratives de l'université, mais aussi le processus de diversification par domaines scientifiques. Par conséquent, la dénomination de la revue a connu des modifications successives : au cours de la période 1956-1961, la revue a porté le nom de *Analele Universității C.I. Parhon București* [*Annales de l'Université C.I. Parhon de Bucarest*] ; au début des années 1960, une série distincte est apparue pour le domaine Géologie-Géographie et, vers la fin

de cette décennie, une série consacrée uniquement à la Géographie ; depuis 1962, le nouveau titre de la revue devient *Analele Universității din București* [*Annales de l'Université de Bucarest*], titre qu'elle porte encore aujourd'hui.

Le premier volume exclusivement dédié au domaine de la Géographie, le volume XVII, a vu le jour en 1969, à la suite du processus de diversification des sciences de la nature, sous le titre *Analele Universității din București. Geografie* [*Annales de l'Université de Bucarest. Série Géographie*]. Cette étape de maturation a permis de couvrir de manière exhaustive, au fil du temps, les diverses branches de la géographie physique et humaine, ainsi que les approches environnementales, en intégrant les contributions fondamentales de professeurs remarquables et de chercheurs de renom issus de la communauté académique roumaine et internationale. Pour diverses raisons, certains volumes de deux années consécutives ont parfois été regroupés en une seule publication. La transition vers la modernité a été marquée, au cours des dernières décennies, par la publication de volumes thématiques d'une haute valeur scientifique, dont un consacré à la célébration du centenaire de l'enseignement géographique de Bucarest en 2000 et d'autres volumes liés à d'importants événements scientifiques internationaux. La structure du volume s'est considérablement diversifiée au fil des ans par l'insertion de sections complémentaires, telles que des comptes rendus des livres et des présentations d'événements scientifiques, parallèlement à une ouverture vers l'internationalisation à travers la rédaction des contributions dans des langues de circulation internationale, à savoir l'anglais et le français, provenant d'auteurs tant roumains qu'étrangers.

Le site internet dédié à la revue, lancé en 2011, a amélioré l'interaction avec les lecteurs et a simplifié le flux éditorial pour les auteurs potentiels. La revue est indexée dans diverses bases de données internationales et garantit l'attribution de codes DOI via la plateforme CROSSREF pour tous les travaux scientifiques publiés.

À l'occasion de ce 75^e anniversaire, nous souhaitons un chaleureux « Joyeux anniversaire » et une longue vie à la revue *Analele Universității din București. Geografie* [*Annales de l'Université de Bucarest. Série Géographie*] ! Nous lui souhaitons un parcours couronné de succès, jalonné de nouvelles éditions captivantes qui continueront d'inspirer la communauté académique !